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CAP I

 Ma gandeam cateodata la cate mi s’au intamplat... si fara sa imi dau seama... calculand
toate aspectele vietii mele... am ajuns la concluzia ca sunt un norocos! Ca am avut ocazia sa
cunosc persoane deosebite care m’au inspirat si care m’au ajutat in clipele care eram derutat sau
in cele in care nu ma mai puteam concentra asupra lucrurilor importante. Prieteni nu am avut
multi dar pe cei care i’am intalnit i’am apreciat si respectat, am invatat de la ei , au invatat de la
mine. Persoanele care le’am apreciat cel mai mult au fost cele care nu ma agreau.. cele care nu
ma puteau suporta... ei m’au ajutat sa invat calmul, rabdarea, gandirea "la rece" si cum sa ignor
aspectele nesemnificative pe care le intalnesc zi de zi...
 Putin revoltat de masele de oameni care urmeaza zi de zi regulile impuse fara a le gandi
macar un pic, fara a judeca actiunile pe care le fac, m’am putut invata cum sa previn si sa stiu la
ce sa ma astept la cei din jurul meu. Nu foarte putine sunt lucrurile deformate in mod intentionat
de om din cauza unor aspecte ca banii, interese de diferite tipuri si altele... lucruri deformate si
lasate asa ca regula pentru cei ce urmeaza, fara sa ii avertizeze macar.
Oamenii mari... nu sunt decat copii cu mai multi ani in spate... copii care au temeri mai mari ca
ale noastre, se gandesc mai mult si fac mai multe greseli si mai mari ca noi cei mici. Oare nu era
normal ca o persoana “sarita” de 30 de ani sa nu mai fie violenta, sa fie mai rabdatoare, mai
atenta, mai iubitoare? Nimic de zis... stres, munca, monotonie... ba chiar lipsa unei vieti sexuale...
toate duc la raul din  om, duc la ruperea acestuia din normal si odata rupt... ajunge plasat undeva
unde nici cu imaginatia nu trebuia sa ajunga... la o viata irosita! O viata prin care a trecut fara sa
gandeasca ce e important, fara sa aprecieze ce vazut, intalnit, avut, o viata de o seceta cumplita.

***
 Nu stiu daca este posibila o incercare la scara mare... dar la nivel de fiecare persoana...
este un fapt dovedit... Omul se poate schimba! si.. spre uimirea unora.. orice om poate face acest
lucru, isi impune si devine un om.. mai bun!
Gandirea este un defect! defect care pe unii ii conduce spre stari depresive sau spre un salon
alb-galbui de spital 9, oameni a caror minti au luat-o razna tocmai pentru ca gandeau prea mult
sau au suferit pierderi pe care nu le-au putut depasii. O gandire echilibrata te poate duce la un
succes extraordinar... nu putine sunt cartile de sfaturi in acest gen, carti scrise de oameni care au
testat in mintea lor cele scrise... dar.. cum fiecare om este diferit asa si defectul mintii se
manifesta altfel la fiecare din noi... la unii prin incapatanare, la altii prin refuz, la unii chiar prin
senilitate, prefacatorie, teribilism, isterie, egoism si lista poate continua cu mii de cuvinte pe care
nici nu le cunosc dar cred ca ar fi un cuvant sa descrie fiecare parte gresita a gandirii...
 Nu e usor sa te vezi intr-o lumina din exterior... sa fii propriul critic si propriul profesor, sa
inveti de la cei din jur doar ce iti face si iti aduce bine... nu e usor nici faptul ca omul are tendinta
de a-si imita semenii... iar nestiind sa faca o alegere corecta, ajung sa imite persoane total
inadecvate pentru rolul de model. Copii isi privesc parintii si ii imita, elevii se uita increzatori la
profesori, ucenicul la mester si asa mai departe. Toti suntem oameni si gresim iar partea proasta
este ca am putea sa invatam numai din greselile altora... de mii de ani incoace s-au facut la
greseli dupa urma carora putem invata si traii fara a le repeta generatii intregi dupa noi...
 Date fiind atatea exemple de adevar si de lucruri corecte este greu sa precizezi de la caz
la caz care se aplica si care nu. Anturajut te schimba, te formeaza fara sa iti dai seama, fara sa te
gandesti la acest lucru si cand iti dai seama.. deja esti ceea ce nu ti-ai dat seama ca o sa devii.
Te schimba si o conceptie, si o iubire sau pasiune pentru ca vorba era: ”daca ai un ciocan in
mana... totul in jur iti pare cui"... daca esti pasionat de ceva anume vei vedea lumea din acea
prisma si restul nu mai are parca nici un haz.



Cea mai mare deceptie ... iubirea!

Pe acest considerent poti motiva lumea sa faca orice... cea mai mare arma creata vreodata
pentru a accentua defectul de gandire la fiecare din noi... Arma de mari proportii adresata marilor
si multelor grupari de oameni inca de la varste fragede pentru ca mai tarziu sa poate sa aibe o
viata interesanta legata de acest aspect!
Milioane de bacnote se castiga din iubire, din filme cu iubire, felicitari cu iubire, flori date din
iubire, declaratii de iubire (clumea.. cu drepturi de autor), toate in numele iubirii... de fapt a
banului din spatele acesteia... si..fiindca s-a ajuns la un interes de tip financiar iubirea din zilele
noastre s-a denaturat complet, cuvintele nu mai au acelas inteles si nici sens pe care il aveau
probabil inainte... greseli facute din iubire... motivatii intelese gresit si deceptii in relatii nu fac
decat ii dea mai multa putere distructive iubirii...
"Te iubesc" nu merge fara o floare si o cina romantica si deja te trezesti ca ai cheltuit ceva bani
pe un gest... pe doua cuvinte pe care ai vrut sa le spui simplu persoanei si sa te creada.. sa simta
langa tine un sentiment de atasament fata de tine.. de persoana pe care ea o vede ca cealalta
jumatate! "Te iubesc" si-a pierdut farmecul tocmai datorita gradului de uzura pe care l-a suferit
de-a lungul anilor... ceva ce trebuia sa fie o exprimare de sentiment pur si strict dezinteresat de
orice alt aspect decat cel al persoanei careia ii este adresat duce la o gama larga de intrebuintari
a fenomenului "iubire" fenomeni necontrolat si inselator...
 Iti pot spune "te iubesc" doar sa ajung in patul tau sau sa iti "mananc" averea, lucru deloc
rusinos in zilele noastre... e la moda... moda de care sufera toata lumea..... moda iubirii
inselatoare a fost specifica fiecarui secol.. s-a purtat si se mai poarta, o sa se poarte in
continuare... se schimba numai haina si intentia ramane identica.
Cum orice om are un punct slab.. iubirea.. adica.. cealalta jumatate nu face decat sa iti gaseasca
slabiciunea si sa puna sare pe ea... te lasi pacalit de sentimentul iubirii si cazi in plasa...
Nu negam nici sansele (slabe din pacate) de a-ti gasi jumatatea cu care ai sa imparti si bune si
rele.. cu care in primul rand te vei respecta, cu care te vei completa in micile activitati ale zile.. si
cu care vei depasi cu succes toate aspectele negative pe care le intalnesti, jumatatea cu care ai
sa cresti copii vostri, jumatatea pe care sa o iubesti dezinteresat si pe care ai sa o tii de mana si
la 64 de ani cand mergeti la plimbari prin Cismigiu. Ce frumos! Tablou euforic la care tori aspiram
in aceasta viata dar din nefericire putini dintre noi au si parte de el.


